

Наукова бібліотека

**Публікації про НаУКМА та публікації
викладачів НаУКМА у засобах масової
інформації (ЗМІ)**

за листопад 2019 року

ІНФОРМАЦІЙНИЙ БЮЛЕТЕНЬ

Публікації про НаУКМА

Газети

1. **Галата С.** Горизонти науки і лідери цитування / **Світлана Галата** // Освіта України. – 2019. – 18 листопада (№ 46). – С. 6–7. – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Halata_Horyzonty_nauky_i_lidery.pdf
На церемонію вручення премій "Лідер науки України 2019. Web of Science Award" у великому конференц-залі НАН зібралися представники університетів, науково-дослідних інститутів, міжнародної видавничої компанії Clarivate Analytics, Міністерства освіти і науки України тощо. Лідер впливу наукових публікацій з гуманітарних наук – Національний університет "Києво-Могилянська академія".
2. **Нова** процедура акредитації // Освіта України. – 2019. – 11 листопада (№ 45). – С. 10. – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Nova_protседura_akredytatsii.pdf

*Професор НаУКМА, голова НАЗЯВО **Сергій Квіт** виступив під час круглого столу "Нова процедура акредитації освітніх програм: як покращити якість технічної освіти?", який відбувся у НТУУ "КПІ імені Ігоря Сікорського".*

3. **Павловська М.** На Південному полюсі планети : [інтерв'ю із співробітницею відділу біології та екології Національного антарктичного наукового центру **Марією Павловською**] / спілкувалася **Світлана Галата** // Освіта України. – 2019. – 11 листопада (№ 45). – С. 8. –
http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Na_pivdenному_poliusi_planety.pdf
***Марія Павловська** – випускниця Києво-Могилянської академії, учасниця цьогорічної наукової експедиції в Антарктику.*
4. **Пам'яті Володимира Панченка** / Інститут літератури ім. Т. Г. Шевченка НАН України // Літературна Україна. – 2019. – 7 листопада (№ 41-42). – С. 2. –
http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Pamiaty_Volodymyra_Panchenka.pdf

Журнали

5. **Клочек Г. Д.** Прощальне слово про **Володимира Панченка** / **Григорій Клочек** // Дивослово. – 2019. – № 11. – С. 63–64. –
<http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/16627>
6. **Макар О.** Ніч проводив під стінами лікарні. На ранок викликав "швидку" і його знову клали в стаціонар / текст і фото **Вікторія Майстренко** // Країна. – 2019. – 21 листопада (№ 45). – С. 48–50. –
http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Makar_Nich_provodyv_pid_stinamy_l_ikarni.pdf
***Ольга Макар**, випускниця та аспірантка НаУКМА (журналістика), працює у громадській організації "Спільнота святого Егідія", керує молодіжним підрозділом "Молодь за мир".*
7. **Щур О.** "Можна про війну забути на кілька днів. Але викинути її з голови – неможливо" / **Оксана Щур** ; текст: **Валерія Радзієвська** // Країна. – 2019. – 7 листопада (№ 43). – С. 34–37. –
http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Radziievaska_Mozhna_pro_viinu_zabu_ty_na_kilka_dniv_Ale_vykynuty_yii_z_holovy_nemozhlyvo.pdf
*Інтерв'ю з випускницею НаУКМА (літературознавство), кураторкою Літературної лабораторії "Мистецького арсеналу", літературною критицинею **Оксаною Щур**.*

Інтернет-ресурси

8. "Абсолютна влада розбещує абсолютно". Перше звернення групи "1-го грудня" після виборів [електронний ресурс] / // Новинарня. – Електронні дані. – 2019. – 4 листопада. –
<https://novynarnia.com/2019/11/04/1->

hrudnia/?fbclid=IwAR094BDIASHUFEqKoW2y0ZPCDNfSWwafSKDH55hLQTS4VNPwPyX4eb2snkM

*Учасники Ініціативної групи "Першого грудня": **В'ячеслав Брюховецький, Іван Дзюба, Євген Захаров, Йосип Зісельс, Мирослав Маринович, Ігор Юхновський, Ярослав Яцків.***

9. **Артем Чапай** презентував свою нову книгу в Івано-Франківську [електронний ресурс] // Фіртка.if.ua. – Електронні дані. – 2019. – 1 листопада. – <http://firtka.if.ua/blog/view/artem-chapai-prezentuvav-svoiu-novu-knigu-v-ivano-frankivsku> – (+3 подібні публікації в інших ЗМІ).

*Цього тижня в книгарні "Є" випускник НаУКМА, український письменник і перекладач – **Артем Чапай** презентував свою нову книгу "Дивні люди".*

10. **Викладач** методології досліджень з протидії корупції: дизайну досліджень, теорії і методів вивчення [електронний ресурс] // Ресурсний центр ГУРТ. – Електронні дані. – 2019. – 8 листопада. – <http://gurt.org.ua/vacancies/56579/> - (+4 подібні публікації в інших ЗМІ).

Конкурс на посаду викладача/викладачки навчального курсу "Методологія проведення досліджень в сфері протидії корупції: дизайн наукових досліджень, теорії та методи вивчення корупції" в рамках Магістерської програми "Антикорупційні студії" Національного університету "Києво-Могилянська академія".

11. **Від смерті до життя.** 6 листопада, в Культурно-мистецькому центрі НаУКМА відкривають благодійну виставку художників **Софії Атлантової** та **Олександра Клименка** "Ікони на ящиках з-під набойів" на підтримку найбільшого неурядового медичного проєкту в зоні ООС/АТО – Першого добровольчого мобільного шпиталю ім. М. Пирогова [електронний ресурс] // Львівська Пошта. – Електронні дані. – 2019. – 7 листопада. – <http://www.lvivpost.net/kultura/n/45213> – (+4 подібні публікації в інших ЗМІ).

12. **"Вплив** громадянського суспільства на впровадження антикорупційних реформ в Україні" – результати дослідницького проєкту ACREC [електронний ресурс] // Національний університет "Києво-Могилянська академія". – Електронні дані. – 2019. – 6 листопада. – <https://www.ukma.edu.ua/index.php/news/4244-vplyv-hromadianskoho-suspilstva-na-vprovadzhennia-antykoriuptsiinykh-reform-v-ukraini-rezultaty-doslidnytskoho-proektu-acrec> – (+4 подібні публікації в інших ЗМІ).

У рамках Міжнародного науково-практичного семінару в КМА Міждисциплінарний науково-освітній центр протидії корупції НаУКМА (ACREC) представив результати дослідження "Вплив громадянського суспільства на впровадження антикорупційних реформ в Україні", що реалізовувалося 1,5 року у співпраці з Лейденським університетом (Нідерланди).

13. **Зубов А. Б.** Світ змінюється на краще. Королева Великобританії вирішила відмовитися шити вироби з натурального хутра [електронний ресурс] / **Андрій Зубов** // Новое время. – Електронні дані. – 2019. – 7 листопада. – <https://nv.ua/ukr/opinion/koroleva->

velikobritaniji-vidmovilasya-vid-naturalnogo-hutra-shcho-zminyuyetsya-v-sviti-novini-svitu-50052124.html

Андрій Зубов – Почесний доктор НаУКМА.

- 14. "Культура та політика: багатозначність (взаємо)зв'язків"** – безкоштовний онлайн-курс. На платформі Prometheus стартує безкоштовний онлайн-курс "Культура та політика: багатозначність (взаємо)зв'язків", розроблений викладачами НаУКМА [електронний ресурс] // Ресурсний центр ГУРТ. – Електронні дані. – 2019. – 4 листопада. – <http://gurt.org.ua/news/trainings/56488/> – (+4 подібні публікації в інших ЗМІ).

- 15. Лекція з історії кримськотатарського руху** [електронний ресурс] // Політична Херсонщина. – Електронні дані. – 2019. – 19 листопада. – <http://polit-kherson.info/cronicals/2796-lekciia-z-istorii-krymskotatarskogo-ruhu.html> – (+2 подібні публікації в інших ЗМІ).

Кандидат історичних наук, доцент кафедри історії національного університету "Києво-Могилянська академія" Олег Бажан розповідає про маловідомі сторінки нашої історії. Лекція була організована кримськотатарським центром "Куреш".

- 16. "Людська гідність": соціально-етичний виклик "Революції Гідності"** – науковці провели у Києві міжнародну конференцію [електронний ресурс] // Відкритий православний університет Святої Софії-Премудрості. – Електронні дані. – 2019. – 3 листопада. – http://oou.org.ua/2019/11/03/lyudska-gidnist-soczialno-etychnyj-vyklyk-revoluyucziyi-gidnosti-naukovczy-provely-u-kyievi-mizhnarodnu-konferencziyu/?fbclid=IwAR1xJS_q6JQma2PfHAXZHO_475TqZAomO-lKv2dcnWK55i_MgTgbqyfH8GY

"Людська гідність": соціально-етичний виклик "Революції Гідності" — таку назву мав науковий форум, який відбувся у Національному історико-культурному заповіднику "Софія Київська" 31 жовтня та 1 листопада 2019 р. Його організаторами виступили: Центр східноєвропейських та міжнародних досліджень (ZOiS), Національний університет "Києво-Могилянська академія" (НаУКМА), Фонд Конрада Аденауера (Представництво в Україні), Відкритий православний університет Святої Софії-Премудрості. На відкритті конференції виступили: президент НаУКМА А. Мелешевич, директор Центру європейських гуманітарних досліджень НаУКМА К. Сігов, ректор ВПУ Г. Коваленко, дослідниця теології Центру східноєвропейських та міжнародних досліджень (ZOiS, Берлін)

Р. Елснер.

- 17. Матвейчук М.** На Подолі обговорять радянське минуле Києво-Могилянської академії [електронний ресурс] / **Мар'яна Матвейчук** // Хмарочос. – Електронні дані. – 2019. – 21 листопада. – <https://hmarochos.kiev.ua/2019/11/21/na-podoli-obgovoryat-radyanske-mynule-kyievo-mogylyanskoyi-akademiyi/> – (+3 подібні публікації в інших ЗМІ).

Дослідницька ініціатива "Розуміти радянський Поділ" запрошує на лекцію-обговорення "Кампус НаУКМА у XX столітті. Історії трансформації".

- 18. На літературній** вечірці презентують збірку "Terra інклюзія 2019". Київ, Наукова бібліотека НаУКМА, вул. Григорія Сковороди, 2 [електронний ресурс] // Читомо. – Електронні дані. – 2019. – 10 листопада. – <http://www.chytomo.com/na-literaturnij-vechirtsi-prezentuiut-zbirku-terra-inkliuziia-2019/> – (+4 подібні публікації в інших ЗМІ).

На літературній вечірці презентують збірку "Terra інклюзія 2019" – унікальний інструмент суспільної комунікації, вакцина порозуміння та сприйняття.

- 19. Нова** інтерактивна карта показує, яким був Київ 100 років тому [електронний ресурс] // InternetUA. – Електронні дані. – 2019. – 7 листопада. – <http://www.internetua.com/nova-interaktivna-karta-pokazuye-yakim-buv-kiyiv-100-rokiv-tomu> – (+11 подібних публікацій в інших ЗМІ).

Освітня платформа "Місто і цифрова історія" 5 жовтня інтерактивну карту, яка показує столицю до появи автомобілів та індустріалізації. Проект стане основою для розробки академічного курсу з цифрової історії в Києво-Могилянській академії.

- 20. Освітня** експедиція Асоціації студентів-політологів НаУКМА в Маріуполі [електронний ресурс] // Національний університет "Києво-Могилянська академія". – Електронні дані. – 2019. – 31 жовтня. – <https://www.ukma.edu.ua/index.php/news/4242-osvitnia-ekspedytsiia-asotsiatsii-studentiv-politologiv-naukma-v-mariupoli> – (+1 подібна публікація в інших ЗМІ).

Студенти НаУКМА відвідали Маріуполь у рамках триденної освітньої експедиції, де ознайомилися з досвідом культурного, інституційного та освітнього розвитку Маріуполя, дискутували з громадськими активістами та міською владою, досліджували регіон Приазов'я.

- 21. Підписано** Меморандум про співпрацю з Києво-Могилянською академією. Меморандум про співпрацю підписали Голова Державної служби України з лікарських засобів та контролю за наркотиками **Роман Ісаєнко** та президент НаУКМА **Андрій Мелешевич** 7 листопада 2019 року [електронний ресурс] // Державна служба України з лікарських засобів. – 2019. – 8 листопада. – <http://dls.gov.ua/news/%d0%bf%d1%96%d0%b4%d0%bf%d0%b8%d1%81%d0%b0%d0%bd%d0%be-%d0%bc%d0%b5%d0%bc%d0%be%d1%80%d0%b0%d0%bd%d0%b4%d1%83%d0%bc-%d0%bf%d1%80%d0%be-%d1%81%d0%bf%d1%96%d0%b2%d0%bf%d1%80%d0%b0%d1%86%d1%8e-%d0%b7/> – (+2 подібні публікації в інших ЗМІ).

- 22. Понад 750** курсів з DistEdu НаУКМА – тепер доступні у мобільному додатку. Могилянська платформа дистанційного навчання DistEdu доступна на операційних системах IOS та Android і надає студентам доступ до всіх навчальних курсів через мобільний додаток Moodle

[електронний ресурс] // Національний університет "Києво-Могилянська академія". – Електронні дані. – 2019. – 25 листопада. – <https://www.ukma.edu.ua/index.php/news/4265-ponad-750-kursiv-z-distedu-naukma-teper-dostupni-u-mobilnomu-dodatku> – (+1 подібна публікація в інших ЗМІ).

- 23. Проєкт "Інтерактивний Київ"** – цифровий фундамент історичної науки [електронний ресурс] // Національний університет "Києво-Могилянська академія". – Електронні дані. – 2019. – 7 листопада. – <https://www.ukma.edu.ua/index.php/news/4246-proiekt-interaktyvnyi-kyiv-tsyfrovyi-fundament-istorychnoi-nauky> - (+3 подібні публікації в інших ЗМІ).

Днями дослідники й дослідниці кафедри історії НаУКМА презентували проєкт "Інтерактивний Київ" – інтерактивну мапу, яка містить інформацію про різні місця та об'єкти дореволюційного Києва, що базована на виданні "Календарь, Справочная и Адресная Книга г. Киева на 1916 год".

- 24. Ростислав Семків** візьме відкрите інтерв'ю про гендер і культуру [електронний ресурс] // Читомо. – Електронні дані. – 2019. – 14 листопада. – <http://www.chytomo.com/rostyslav-semkiv-vizme-vidkryte-interv-iu-pro-hender-i-kulturu/> – (+3 подібні публікації в інших ЗМІ).

*Директор видавництва "Смолоскип" **Ростислав Семків** візьме відкрите інтерв'ю у професорки "Києво-Могилянської Академії", літературознавиці **Віри Агеєвої** і соціологині та доцентки КМА **Тамари Марценюк** про гендер та культуру.*

- 25. Файнштейн А.** "Иудаизм без прикрас". Как в Киеве "еврейский вопрос" при Хрущеве решали [електронний ресурс] / **Александр Файнштейн** // Credo.Press. – Електронні дані. – 2019. – 5 листопада. – <https://credo.press/227394/> – (+5 подібних публікацій в інших ЗМІ).

*Что общего у мацы и "весеннего бисквита", как "официальные" евреи Киева советскую власть защищали и какое отношение 300-летие "воссоединения" Украины с Россией имеет к возвращению синагоги – об этом и многом другом в интервью с выпускником магистерской программы по иудаике Киево-Могилянской академии **Антоном Чисниковым**.*

- 26. Штогрін І.** "Рух опору капітуляції" пропонує висунути Росії консолідовану претензію як країні-агресору [електронний ресурс] / **Ірина Штогрін** // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2019. – 7 листопада. – <https://www.radiosvoboda.org/a/ruh-oporu-doktryna/30256828.html>

*Під заявою про створення руху поставили свої підписи колишній політв'язень Кремля **Володимир Балух**, почесний президент Національного університету "Києво-Могилянська академія" **В'ячеслав Брюховецький**, волонтер **Мирослав Гай**, дисидент, виконавчий віцепрезидент Конгресу національних громад України **Йосип Зісельс**, правник-міжнародник, професор НаУКМА **Володимир Василенко** та інші.*

27. **Як Академія** робить людей щасливими – VII Благодійний вечір КМА. 16 листопада на традиційний Благодійний вечір на підтримку Києво-Могилянської академії зібралися друзі – партнери, випускники, викладачі та студенти НаУКМА [електронний ресурс] // Національний університет "Києво-Могилянська академія". – Електронні дані. – 2019. – 18 листопада. – <https://www.ukma.edu.ua/index.php/news/4258-yak-akademiia-robyt-liudei-shchaslyvymy-vii-blahodiinyi-vechir-kma>

28. **VI науково-практична конференція** "Глобальні стандарти забезпечення процесів якості в закладах охорони здоров'я та практика медичних лабораторій" [електронний ресурс] // Здоров-Инфо. – Електронні дані. – 2019. – 4 листопада. – <http://zdorov-info.com.ua/novosti/meroprijatia/20633-vi-naukovo-praktichna-konferentsija-globalni-standarti-zabezpechennja-protsesiv-jakosti-v-zakladah-ohoroni-zdorovja-ta-praktika-medichnih-laboratorij.html> – (+2 подібні публікації в інших ЗМІ).

Кафедра лабораторної діагностики біологічних систем НаУКМА стала співорганізатором щорічної VI науково-практичної конференції "Глобальні стандарти забезпечення процесів якості в закладах охорони здоров'я та практика медичних лабораторій", що відбулася 12–13 грудня 2019 р. у м. Київ.

Публікації викладачів НаУКМА

Газети

29. **Брюховецька Л. І.** "Кіно стало мистецтвом мільйонів". **Микола**

Бажан як засновник української кінокритики / **Лариса Брюховецька**

// Літературна Україна. – 2019. – 23 листопада (№ 43–44). – С. 22–23. –

http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Briukhovetska_Kino_stalo_mystetstvo_m.pdf

30. **Брюховецька Л. І.** **Юрій Тютюнник** розповів **Йогансену** легенду... /

Лариса Брюховецька // Літературна Україна. – 2019. – 7 листопада

(№ 41–42). – С. 20–21. –

http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Briukhovetska_Yurii_Tiutiunnyk_rozpoviv.pdf

31. **Вийти** з нинішніх випробувань сильнішими : звернення групи

"Першого грудня" / **В. Брюховецький, І. Дзюба, Є. Захаров,**

Й. Зісельс, М. Маринович, І. Юхновський, Я. Яцків // Літературна

Україна. – 2019. – 7 листопада (№ 41–42). – С. 1. –

http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Vyity_z_nynishnikh_vyprobuvan_sylnishymy.pdf

32.Звернення громадськості щодо призначення Уповноваженого із

захисту української мови / **Володимир Василенко, В'ячеслав**

Брюховецький, ... Фергад Туранли [та ін.] // Українське Слово. –

2019. – 12–24 листопада (№ 43–44). – С. 4–5. –

http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Zvernennia_hromadskosti_shchodo_pryznachennia.pdf

33.Крупа П. (Не)присутність Миколи Хвильового : [інтерв'ю з

польським україністом та дослідником творчості Миколи Хвильового

Павлом Крупою] / бесіду веде **Лариса Брюховецька** // Літературна

Україна. – 2019. – 7 листопада (№ 41–42). – С. 22–23. –

http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Ne_prysutnist_Mykoly_Khvylovoho.pdf

34.Міністру культури, молоді та спорту України В. В. Бородянському /

Володимир Василенко, Лариса Масенко, Сергій Оснач [та ін.] //

Слово Просвіти. – 2019. – 28 листопада – 4 грудня (чис. 48). – С. 3. –

http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Holomsha_Shcho_posiiesh_te_y_pozhnesh.pdf

35.Павліченко Н. В. "Гомер Гуцульщини". Проєкт "Параска Плитка-

Горицвіт. Подолання Гравітації" в "Мистецькому Арсеналі" – це

масштабне дослідження багатогранного всесвіту дивовижної народної

мисткині / **Надія Павліченко** // День. – 2019. – 28 листопада. –

<https://day.kyiv.ua/uk/photo/gomer-guculshchyny>

36.Павліченко Н. В. Імпульси руху. У Національному музеї мистецтв

імені Богдана та Варвари Ханенків **Ольга Петрова** представила свою

нову книжку "Мистецький Київ 1990-х. Реконструкція" / **Надія**

Павліченко // День. – 2019. – 27 листопада. –

<https://day.kyiv.ua/uk/article/ukrayinci-chytayte/impulsy-ruhu>

37. **Агеєва В. П.** Еней у пошуках втраченої Батьківщини. Як розумів ідентичність **Юрій Косач** і чому він писав про "непропаший час" / **Віра Агеєва** // Український Тиждень. – 2019. – 28 листопада (№ 48). – <https://tyzhden.ua/History/238120>
38. **Брюховецький В. С.** В'ячеслав Брюховецький: "Поступ ніколи не буде можливий, якщо страх перед наслідками сильніший від любові до істини" / спілкувався **Володимир Чубай** // Наша перспектива. – 2016. – № 13–15. – С. 4–8. – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Chubai_Postup_nikoly_ne_bude_mozhlyvyi_yakshcho_strakh_pered_naslidkamy_sylnishyi_vid_liubovi_do_istyny.pdf
39. **Єрмоленко В. А.** Суспільство (не)знання / **Володимир Єрмоленко** // Країна. – 2019. – 14 листопада (№ 44). – С. 3. – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Yermolenko_Suspilstvo_ne_znannia.pdf
40. **Кузьо Т.** "Зеленський має показати результати до весни. Якщо посадить Коломойського, стане героєм" : [інтерв'ю професора Києво-Могилянської академії та наукового співробітника Центру трансатлантичних відносин, факультету міжнародних відносин Університету імені Джона Гопкінса, США **Тараса Кузьо**] / текст: **Ігор Тимоць** // Країна. – 2019. – 14 листопада (№ 44). – С. 31–33. – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Zelenskyi_maie_pokazaty_rezultaty_do_vesny.pdf
41. **Лютий Т. В.** Гармонія симетрій / **Тарас Лютий** // Український Тиждень. – 2019. – 28 листопада (№ 48). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/238124>
42. **Лютий Т. В.** Згущення Тіні / **Тарас Лютий** // Український Тиждень. – 2019. – 21 листопада (№ 47). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/237919>
43. **Лютий Т. В.** Майстер перетворень. Тільки-но мова зайде про крутість, витівки, ошуканства і метикуватість, як одразу згадується чи не найсуперечливіша постать трикстера / **Тарас Лютий** // Український Тиждень. – 2019. – 7 листопада (№ 45). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/237410>
44. **Лютий Т. В.** Таємничі близнюки / **Тарас Лютий** // Український Тиждень. – 2019. – 15 листопада (№ 46). – <https://tyzhden.ua/Columns/50/237672>
45. **Масенко Л. Т.** Мова в українській школі: погляд соціолінгвіста : [рец. на кн.: **Данилевська О.** Українська мова в українській школі на початку ХХІ століття: соціолінгвістичні нариси : моногр. / **О. Данилевська**. – К.: ВД "Києво-Могилянська академія", 2019. – 364 с. / **Лариса Масенко** // Дивослово. – 2019. – № 11. – С. 38–39. – <http://ekmair.ukma.edu.ua/handle/123456789/16617>
46. **Сігов К. Б.** "Москва ніколи не повернеться до колишнього впливу" / **Костянтин Сігов** // Країна. – 2019. – 7 листопада (№ 43). – С. 48–50. – http://elib.ukma.edu.ua/OA/Articles/Sihov_Moskva_nikoly_ne_povernetsi_a_do_kolyshnoho_vplyvu.pdf

Костянтин Сігов – директор Центру Європейських гуманітарних досліджень Національного університету «Києво-Могилянська академія» та науково-видавничого об'єднання «Дух і Літера», головний редактор часопису «Дух і Літера».

Інтернет-ресурси

- 47. Гарань О. В.** "Нас має насторожувати, що ми не знаємо переговорних позицій, з якими їде Зеленський до Парижа" – **Гарань** [електронний ресурс] // Громадське радіо. – Електронні дані. – 2019. – 26 листопада. – <https://hromadske.radio/podcasts/turboranok-donbas/nas-maye-nastorozhuvaty-shcho-my-ne-znayemo-peregovornyh-pozyciy-z-yakymy-yide-zelenskyy-do-paryzha-garan?fbclid=IwAR1vMYTASyDqtD-OGTjLAg27mzIKVs3oDr0sEwb-QNE2VFDEFi98pyCuW3g>
- 48. Марценюк Т. О.** Фемінізм – це про рівні права: соціологиня **Тамара Марценюк** [електронний ресурс] / [спілкувався] **Володимир Єрмоленко** // Громадське телебачення. – Електронні дані. – 2019. – 26 листопада. – (+2 подібні публікації в інших ЗМІ). – <https://hromadske.ua/posts/feminizm-ce-pro-rivni-prava-sociologinya-tamara-marcenyuk>
Тамара Марценюк – соціологиня та тендерна дослідниця, доцентка кафедри соціології Києво-Могилянської академії про фемінізм, гендер, рівність прав, чоловіків на кухні, рожеві спідниці, проституцію та жінок в університетах.
- 49. Масенко Л. Т. Лариса Масенко:** питання мови – це питання нашої безпеки й питання виживання нас як держави [електронний ресурс] // UA:Українське радіо. – Електронні дані. – 2019. – 9 листопада. – (+4 подібні публікації в інших ЗМІ). – <http://www.nrcu.gov.ua/news.html?newsID=91522>
Професорка кафедри української мови Національного університету "Києво-Могилянська академія" Лариса Масенко про основні зміни, що несе мовний закон.
- 50. Масенко Л. Т.** Україна і Російська імперія. Постколоніальне прочитання творів **Михайла Булгакова** [електронний ресурс] / **Лариса Масенко** // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2019. – 24 листопада. – <https://www.radiosvoboda.org/a/30288297.html>
- 51. Стали відомі результати опитування стосовно громадської думки про ситуацію на Донбасі** [електронний ресурс] // 1News. – Електронні дані. – 2019. – 2 листопада. – (+4 подібні публікації в інших ЗМІ). – <https://1news.com.ua/ukraine/staly-vidomi-rezultaty-opytuvannya-stosovno-gromadskoyi-dumky-pro-sytuatsiyu-na-donbasi.html>
Оприлюднили результати соціологічного опитування стосовно громадської думки про ситуацію на Донбасі. Для більшості респондентів Донбас має більше спільного історичної та культурної спадщини з Україною, ніж з Росією, каже директор Школи політичної аналітики НаУКМА Ганна Осипчук.

52.Тимошенко Д. В Україні відбулося три майдани. А що зараз? [електронний ресурс] : [інтерв'ю з професором кафедри філософії та релігієзнавства НаУКМА **Тарасом Лютим**] / **Денис Тимошенко** // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2019. – 22 листопада. – <https://www.radiosvoboda.org/a/donbass-realii/30285269.html>

*...На якому етапі революції перебуває Україна сьогодні? Про що говорить прихід Зеленського до влади – про контрреволюцію чи продовження еволюції Євромайдану 2014 року? І які висновки українці зробили з останніх протестів шість років тому? Про це в етері Радіо Донбас.Реалії говорив доктор філософських наук, професор кафедри філософії та релігієзнавства Національного університету "Києво-Могилянська академія" **Тарас Лютий**.*

53.Тимошенко Д. Путіну не вигідно топити Зеленського – **Васютинський** [електронний ресурс] : [інтерв'ю з завідувачем кафедри політології НаУКМА **Сергієм Кисельовим** та доктором психологічних наук **Вадимом Васютинським**] / **Денис Тимошенко** // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2019. – 27 листопада. – <https://www.radiosvoboda.org/a/donbass-realii/30295353.html>

Як українці відреагують, якщо Зеленський не зможе домовитися? Чого хоче від Зеленського більшість українців – припинення вогню, замороження конфлікту – чи все-таки реінтеграції Донецька і Луганська?

54.Федченко Є. М. Євген Федченко, співзасновник StopFake.org: "Розіп'ятий хлопчик" – це вчорашній день, нині фейки мають рутинний характер [електронний ресурс] : [спілкувалась] **Ольга Будник** // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2019. – 25 листопада. – <https://www.ukrinform.ua/rubric-society/2823379-evgen-fedcenko-spivzasnovnik-stopfakeorg.html?fbclid=IwAR1vMck3jc1XuSXnHkLxQIWtNBiGx25bFONkAt5q3wvmlnDJUWVYzdAvg9o>

*Нещодавно в Анкарі відбувся форум "Інформаційні війни: виклики для України", в ході якого експерти, дипломати з різних країн, представники української та кримськотатарської громад дізналися про досвід України з протидії російській дезінформації та фейкам за останні 5 р. Директор Могилянської школи журналістики, співзасновник StopFake.org, кандидат політичних наук, доцент **Євген Федченко** в інтерв'ю Укрінформу поділився своїм баченням сучасного українського медіапростору, впливу медіа на ухвалення політичних рішень, протидії російським інформаційним вкидам.*

55.Штогрін І. Голодомор-геноцид і Росія: чого не добилися українці, а добилися євреї та вірмени [електронний ресурс] / **Ірина Штогрін** // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2019. – 11 листопада. – <https://www.radiosvoboda.org/a/henocyd-ukrajinci-jevreji-virmeny/30260176.html>

"Як тоді Голодомор, так зараз агресія – це помста за спротив намірам Кремля", – вважає правник-міжнародник, суддя

*Міжнародного трибуналу щодо Югославії, професор НаУКМА
Володимир Василенко.*

- 56.Шурхало Д.** Позиція МЗС Німеччини щодо Голодомору свідчить про подвійні стандарти – правник-міжнародник [електронний ресурс] / **Дмитро Шурхало** // Радіо "Свобода". – Електронні дані. – 2019. – 23 листопада. – <https://www.radiosvoboda.org/a/nimechchyna-vynannia-holodomoru-genocydom/30288342.html>

В Україні Голодомор визнаний геноцидом українського народу, себто діями, спрямованими на повне або часткове знищення українців. Також 16 інших держав визнали Голодомор геноцидом. Невдовзі питання про визнання Голодомору геноцидом має розглянути німецький парламент. Про міжнародні аспекти цього процесу Радіо Свобода поговорило з правником-міжнародником і дипломатом, суддею міжнародного трибуналу щодо колишньої Югославії, професором НаУКМА Володимиром Василенком.

Бюлетень підготувала

завідувач інформаційно-бібліографічного відділу

Наукової бібліотеки НаУКМА

Павлів Н. Г.

www.library.ukma.edu.ua

E-mail: library@ukma.edu.ua

Tel: +38 (044) 425-60-35